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Protokół Nr 11/2020 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 19 lutego 2020r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu (nieobecny był radny Michał Stępień). 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wziął Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie:  

a. zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia związku 

międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami 

komunalnymi, 

b. przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Pierzchnica na lata 2020-2025, 

c. określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica na rok szkolny 

2019/2020. 

2. Wypracowanie sprawozdania z działalności komisji za rok 2019. 

3. Sprawy różne. 

 

Ad.1.a)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia  

            do prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego realizującego zadania  

z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu 

uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że sprawa dotyczy rozwiązania perspektywicznego problemu 

zagospodarowania odpadów komunalnych. Jak było słychać pojawił się problem z odbiorem 

zebranych już odpadów komunalnych, bo wiadomo, że jest firma która zbiera sprzed domów 

odpady i musi je gdzieś zawieźć. Do tej pory był taki podział regionalny, że 17 gmin powiatu 

kieleckiego i miasto Kielce, było przypisane do zakładu utylizacji odpadów w Promniku. We 

wrześniu zmieniła się ustawa i zniesiono ten podział i to spowodowało, że zakład utylizacji  

w Promniku ma w tej chwili prawo wskazania, że od tych przyjmie odpady a od tych nie 

przyjmie, bo wcześniej miał obowiązek. Pojawił się kłopot ponieważ jak spółka miała awarię 

na wysypisku, a właścicielem w całości jest miasto Kielce to zagwarantowali odbiór tylko dla 

miasta Kielce i przewoźnicy nie mieli gdzie oddawać zebranych odpadów. Sprawa zaczęła 

wyglądać bardzo poważnie. Było spotkanie u Prezydenta Kielc w tej sprawie. Pojawił się temat, 

że jest duży wzrost cen na przyjmowanie tych odpadów, bo nastąpił wzrost opłat 

środowiskowych z 24 zł za tonę do 170 zł. Problem polega na tym, że właściciel wysypiska 

ustalił ceny różne dla miasta Kielce 355 zł za tonę  natomiast dla pozostałych 418 zł za tonę 

odpadów. Mówił, że gminy nie wskórały nic odnośnie zróżnicowania cen, bo właściciel miał 

prawo ustalić takie ceny. Powiedział, że doraźnie problem odbioru odpadów został załagodzony 

ale gminy zastanawiają się jak rozwiązać problem na przyszłość. Jest pomysł żeby przy 

ciepłowni kieleckiej uruchomić spalarnię odpadów. W tym celu powstałby związek 

międzygminny w ramach, którego gminy proporcjonalnie do liczby ludności partycypowałyby 

w powstaniu przedsięwzięcia. Uzgodniono, że wszystkie samorządy, które są zainteresowane 

wejściem do współpracą podejmą uchwały intencyjnej, która będzie podstawą do tworzenia 

związku międzygminnego. W perspektywie utworzenie takiego związku zagwarantuje, że będą 

odbierane odpady i będą takie same ceny odbioru odpadów jak dla miasta Kielce. Mówił, że 

nie ma tak naprawdę innego wyjścia jak przystąpienie do tej inicjatywy, bo odpadów jest coraz 

więcej i tego się nie da zatrzymać. Najważniejsze jest to żeby mieć gwarancję, że będzie gdzie 
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zawieźć odpady. Stąd jest propozycja żeby rada podjęła taka uchwałę aby móc ten temat  

w przyszłości procedować, bo jest to bardzo poważny problem, gdyby w przyszłości nie było 

gdzie oddać odpadów. Gminy samodzielnie nie poradzą sobie z tym problemem, bo są to bardzo 

drogie przedsięwzięcia. W przypadku zagwarantowanego odbioru odpadów gmina  

w łatwiejszy sposób będzie mogła rozwiązać problem zbierania odpadów, bo można zakupić 

śmieciarkę i samemu wozić. Podkreślił, że podjęcie tej uchwały nie jest równoznaczne  

z podjęciem uchwały o przystąpieniu do związku gmin. O przystąpieniu do związku gmin 

będzie wymagana odrębna uchwała ale będzie podjęta po przeprowadzeniu spraw 

organizacyjnych związku.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego 

realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii  

o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i 

za było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie  

zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego 

realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi.           

 
Ad.1.b)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia  

            Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Pierzchnica 

na lata 2020-2025 i poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że ustawa nakłada na gminę obowiązek co pewien okres 

uchwalić wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. Ten projekt 

programu jest którymś z kolei i generalnie podobny do poprzedniego. Zasób mieszkaniowy 

gminy Pierzchnica nie jest zbyt duży, stanowi to trochę zasób lokali socjalnych, głównie 

budynek po byłej szkole w Strojnowie, budynek po byłym ośrodku zdrowia w Drugni i 

mieszkania przy szkole w Drugni, jedno mieszkanie w byłej szkole w Skrzelczycach, dwa 

mieszkania w budynku byłego posterunku policji i jedno mieszkanie po byłej szkole w 

Podstole. Mówił, że planuje się w przyszłości sprzedać mieszkania w budynku w Drugni dla 

wynajmującym lokatorom te mieszkania. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Pierzchnica na lata 2020-2025 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i 

za było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Pierzchnica na lata 2020-2025. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia średniej  

            ceny jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 2019/2020 i poprosiła 

Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z przepisami ustawy Prawo oświatowe gmina ma 

obowiązek zapewnienia dowozu dla uczniów niepełnosprawnych do placówek specjalnych 

gdzie te dzieci się uczą. Dotychczas koszty ustalane było w oparciu o stawki za używanie 

samochodu prywatnego do celów służbowych. Teraz wymyślono wzór wg którego będzie się 

wyliczać te koszty i do tego wzoru jest potrzebne ustalenie średniej ceny paliwa ze stacji paliw 
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z terenu gminy. Ceny paliw są wzięte ze stacji paliw w Pierzchnicy i rada musi te ceny określić 

w uchwale.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 2019/2020 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i 

za było 6 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Pierzchnica w roku szkolnym 2019/2020. 

 

Ad.2.Przewodnicząca komisji poinformowała, że przygotowała projekt sprawozdania z pracy  

         komisji samorządowej za rok 2019 i przedstawiła członkom komisji przygotowany 

projekt sprawozdania. Zapytała członków komisji czy mają uwagi do przedstawionego 

sprawozdania. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodnicząca komisji poddała do zatwierdzenia sprawozdanie z pracy Komisji 

samorządowej Rady Miejskiej w Pierzchnicy za rok 2019. 

Na 7-osobowy skład komisji samorządowej w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i 

za przyjęciem sprawozdania było 6 członków komisji. 

Sprawozdanie z pracy komisji samorządowej za rok 2019 zostało przyjęte przez komisję w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie. Sprawozdanie z pracy komisji samorządowej za rok 2019 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.3.Sprawy różne. 

 Radna Malwina Wrona zwróciła się z zapytaniem do kogo trzeba się zwrócić w sprawie 

dożywiania w szkole, a konkretnie o ustalenie jadłospisu, bo dzieci narzekają na jadłospis, który 

jest monotonny. Podała przykład szkoły w Leżajsku. 

 Burmistrz odpowiedział, że jest to w gestii dyrektora szkoły i rady rodziców i tam trzeba 

zgłaszać te sprawy. 

 Radna Malwina Wrona zapytała w sprawie remontu w świetlicy w Skrzelczycach. 

 Burmistrz powiedział, że była w tej sprawie kierownik, bo chodzi o korytarz i 

doprowadzenie wody.  

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                 Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                          Renata Błaszczyk 

 
 

 


